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Fra DSvU Luftrumsudvalg  
 
Sæson 2022 er slut og vi vil gerne samle de erfaringerne, som klubberne har haft i sæso-
nen med de forskellige ATC enheder vi har haft berøring med, således at vi kan være opda-
teret til møderne med TS og Naviair og forhåbentlig få fjernet de knaster vi måtte have til 
sæson 2023. 
 
Sjælland: 
På Sjælland har sæsonen været præget af en sæson med strækflyvning over gennemsnittet 
og Naviair CPH og RKE har været ganske forstående over for vores ønsker, som vi med 
stor fornøjelse har kunne udnytte. 
 
I vintersæsonen 2021/2022 var leder af ATC RKE Louise på klubbesøg og fik hørt om vores 
problemer og det kunne godt være det forhold, der har medført at vi ATC mæssigt har haft 
den sæson vi har haft. 
 
At det er svært at ændre på områder og deres grænser ved vi alt om. Men specielt i Nord-
sjælland og den NV del af områderne er der grænser som er et levn fra da FSN VLL blev 
nedlagt og en ændring af disse kunne være en lettelse for både os o ATC. Desuden ville et 
løft af underkanten af TMA’et i ovennævnte del, blive en arbejdsbelastning mindre for ATC 
og gøre en stor del af flyvedagene med ”normal” dansk flyvevejr uden behov for at belaste 
ATC. 
 
På resten af Sjælland vil det nok være svært at ændre de bestående højder, men vi har i 
2022 mødt en forståelse fra RKE/CPH ATC som vi håber forsætter, eller er det en forkert 
opfattelse DSvU Luftrumsudvalget har?  
 
Luftrumsudvalget vil gerne have en klar tilkendegivelse på vore ønsker for det sjællandske 
luftrum, gerne fra formændene. 
 
I forbindelse med forårets forhandlinger med Naviair om de sjællandske områder, kunne vi 
se der er en afvigelse i forståelsen af hvor mange der får afslag på et ønske om at krydse 
de forskellige områder. Derfor har Luftrumsudvalget i samarbejde med Sikkerhedsudvalget 
begyndt med at registrere de tilfælde hvor I ikke fik tilladelse til at krydse nogle af områ-
derne. 
I kan lave indberetningen her: 
https://medlem.dsvu.dk/index.php?option=com_rsform&view=rsform&formId=41&Ite-
mid=1831&lang=da-dk 

https://medlem.dsvu.dk/index.php?option=com_rsform&view=rsform&formId=41&Itemid=1831&lang=da-dk
https://medlem.dsvu.dk/index.php?option=com_rsform&view=rsform&formId=41&Itemid=1831&lang=da-dk
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-og Jylland? 
Klubberne omkring Billund har øget kontakten til den lokale ATC-enhed i Billund. 
 
Medlemmerne i Luftrumsudvalget er: 
 
Sjælland -Søren Lohse og Mogens Hansen 
Jylland - Thomas Dantoft, Mads Leth og Peter Meilhede 
Droner - Søren Lohse og Peter Meilhede 
 
Mvh 
 
Peter Meilhede 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Dansk Svæveflyver Union 


